
Protokół nr 4/19 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej i Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji w dniu 17 września 2019 r. 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 10:30. 

Komisje obradowały w sali konferencyjnej w budynku Urzędu Gminy.  

Na posiedzeniu obecnych było 4 członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

(lista obecności Zał. Nr 1), 2 członków Komisji Oświaty Kultury i Spraw Społecznych (lista 

obecności Zał. Nr 1) – Janusz Milewski, 2 członków Komisji Rewizyjnej (lista obecności Zał. 

Nr 1) – nieobecny Dariusz Tyborowski i Krzysztof Wasiulewski, 2 członków Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji (lista obecności Zał. Nr 1) – nieobecny Eugeniusz Krajewski, Wójt 

Gminy – Pan Sylwester Jaworowski, Skarbnik Gminy – Pani Gabriela Mioduszewska oraz 

Sekretarz Gminy – Pani Danuta Niewińska. 

 

Ad. 1)  Otwarcia czwartego wspólnego posiedzenia Komisji  dokonała Przewodnicząca 

Komisji Oświaty Pani Jolanta Konopka, która przedstawiła porządek posiedzenia komisji: 

1.  Otwarcie obrad. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjęcie protokołu z trzeciego posiedzenia Komisji w dniu 25 czerwca 2019 r. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

    a/ zmiany uchwały Nr VIII/42/11 Rady Gminy w Kołakach Kościelnych z dnia 28 

października 2011 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Kołaki Kościelne, 

    b/ zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji o kandydacie na ławnika, 

    c/  ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i 

mieszkaniach chronionych, 

5.  Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2019 r. 

6. Informacja na temat opieki medycznej oraz funkcjonowania medycyny szkolnej w 2018 

roku na terenie gminy Kołaki Kościelne. 

7. Rozpatrzenie wniosków złożonych do Rady Gminy. 

8.  Sprawy różne. 

9.  Zamknięcie obrad (Zał. Nr 2). 

Przewodnicząca Komisji Oświaty zapytała o uwagi do porządku posiedzenia. 

Pan Wójt zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku posiedzenia projektu uchwały w/w ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

chronionych dlatego, że właśnie zapowiedzieli, że w październiku będą kolejne zmiany i nie 

ma sensu na każdej sesji uchwalać kolejnych zmian. 

Innych wniosków w sprawie porządku posiedzenia nie było, więc Przewodnicząca Komisji 

Oświaty poprosiła o przyjęcie porządku posiedzenia poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 2 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia z zaproponowaną zmianą 

przyjęto  jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia z zaproponowaną zmianą 

przyjęto  jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia z zaproponowaną zmianą 

przyjęto  jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia z zaproponowaną zmianą 

przyjęto  jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Ad. 3) 
Protokoły z trzeciego posiedzenia Komisji Finansów, Komisji Oświaty i Komisji Skarg i 

Wniosków oraz z czwartego posiedzenia Komisji Rewizyjnej zostały przyjęte jednogłośnie. 

Ad. 4a)  

W tym punkcie projekt uchwały w/s zmiany uchwały Nr VIII/42/11 Rady Gminy w Kołakach 

Kościelnych z dnia 28 października 2011 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Kołaki Kościelne 

omówiła inspektor UG Hanna Dąbrowska. Wyjaśniła, że zmiany te są podyktowane 

zmianami w Karcie Nauczyciela, gdzie określono minimalną stawkę dodatku funkcyjnego za 

sprawowanie funkcji wychowawcy klasy w wysokości 300 zł. W związku z tym do naszego 

regulaminu przyjęliśmy też 300 zł dla wychowawcy klasy oraz wychowawcy oddziału 

przedszkolnego. Ponadto w projekcie uchwały uchylono zapisy mówiące o dodatku 

mieszkaniowym, który został ustawowo zniesiony. Projekt uchwały został uzgodniony ze 

związkami zawodowymi, gdzie opinia jest pozytywna. 

Pan Wójt dodał, że za sprawowanie funkcji wychowawcy klasy nauczyciel wychowawca 

dostawał 100 zł, natomiast jeśli chodzi o wychowawcę oddziału przedszkolnego, to Rada 

ustala taką kwotę. Wychowawca oddziału przedszkolnego też do tej pory otrzymywali 100 zł. 

I tak we wszystkich gminach te same stawki obowiązują dla wychowawcy klasy w szkole i 

wychowawcy oddziału przedszkolnego, czyli 300 zł. 

Członkowie poszczególnych Komisji nie podjęli dyskusji. W związku z tym poszczególne 

Komisje wyraziły swoje opinie poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 2 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w/s zmiany uchwały Nr VIII/42/11 

Rady Gminy w Kołakach Kościelnych z dnia 28 października 2011 r. w sprawie regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Kołaki Kościelne został zaopiniowany  jednogłośnie i postanowiono przedłożyć na 

sesję Rady Gminy (Zał. Nr 4). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów,  

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w/s zmiany uchwały Nr VIII/42/11 

Rady Gminy w Kołakach Kościelnych z dnia 28 października 2011 r. w sprawie regulaminu 



wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Kołaki Kościelne został zaopiniowany  jednogłośnie i postanowiono przedłożyć na 

sesję Rady Gminy (Zał. Nr 4). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w/s zmiany uchwały Nr VIII/42/11 

Rady Gminy w Kołakach Kościelnych z dnia 28 października 2011 r. w sprawie regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Kołaki Kościelne został zaopiniowany  jednogłośnie i postanowiono przedłożyć na 

sesję Rady Gminy (Zał. Nr 4). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w/s zmiany uchwały Nr VIII/42/11 

Rady Gminy w Kołakach Kościelnych z dnia 28 października 2011 r. w sprawie regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Kołaki Kościelne został zaopiniowany  jednogłośnie i postanowiono przedłożyć na 

sesję Rady Gminy (Zał. Nr 4). 

Ad. 4b) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego 

Policji informacji o kandydacie na ławnika przedstawiła inspektor UG Hanna Dąbrowska. 

Wyjaśniła, że projekt tej uchwały wiąże się z wyborami ławników i zasięgamy informacji o 

zgłoszonym kandydacie na ławnika informacji od komendanta wojewódzkiego Policji i  w 

związku z tym Rada w formie uchwały musi upoważnić Przewodniczącego Rady do 

wystąpienia o tą opinię. 

Członkowie poszczególnych Komisji nie podjęli dyskusji. W związku z tym poszczególne 

Komisje wyraziły swoje opinie poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 2 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od 

komendanta wojewódzkiego Policji informacji o kandydacie na ławnika został zaopiniowany  

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć na sesję Rady Gminy (Zał. Nr 5). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów,  

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od 

komendanta wojewódzkiego Policji informacji o kandydacie na ławnika został zaopiniowany  

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć na sesję Rady Gminy (Zał. Nr 5). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od 

komendanta wojewódzkiego Policji informacji o kandydacie na ławnika został zaopiniowany  

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć na sesję Rady Gminy (Zał. Nr 5). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od 

komendanta wojewódzkiego Policji informacji o kandydacie na ławnika został zaopiniowany  

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć na sesję Rady Gminy (Zał. Nr 5). 

Ad. 5) 

W tym punkcie informację o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2019 r. 

przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Gabriela Mioduszewska (Zał. Nr 6). Wykonanie budżetu 

za I półrocze zostało także pozytywnie zaopiniowane przez RIO w Białymstoku uchwałą Nr 

II – 00320-38/19 (Zał. Nr 7). 

Członkowie poszczególnych Komisji nie podjęli dyskusji. 

Ad. 6) 

W tym punkcie Przewodnicząca Komisji Oświaty Pani Jolanta Konopka przedstawiła 

informację na temat opieki medycznej oraz funkcjonowania medycyny szkolnej w 2018 roku 

na terenie gminy Kołaki Kościelne (Zał. Nr 8). 

Członkowie poszczególnych Komisji nie podjęli dyskusji. 

Ad. 7) 

W tym punkcie Pan Wójt przedstawił wniosek mieszkańców wsi Wiśniówek-Wertyce o 

przebudowę mostu we wsi, który wpłynął do wójta i do rady. Poprosił radną Emilię 

Wiśniewską o odczytanie tego wniosku (Zał. Nr 9). Następnie przedstawiła też zdjęcia tego 

mostu. 

Do tego odniósł się Wójt Gminy, który powiedział, że tam jest tego typu problem, że woda 

tam podmywa czy bobry robią szkodę. My doraźnie zabezpieczmy tą dziurę, na tę chwile 

umocniliśmy to dość grubym gruzem, żeby to do czasu remontu czy przebudowy wytrzymało. 

Natomiast przebudowa takiego mostu, to są bardzo duże pieniądze. Jeżeli wpływa taki 

wniosek, to też należałoby wskazać źródło finansowania. Ma Pani przed sobą budżet i 

wskazać jakiej inwestycji nie robić, bądź poczekać na środki jak się pojawią  wtedy będziemy 

mogli to wykonać. Jest to duża inwestycja, rozebranie całego mostu i wykonanie od nowa 

całej konstrukcji. Przebudowa obiektów inżynierskich, to są najdroższe remont i przebudowy. 

W tej chwili w budżecie na ten rok nie możemy wygospodarować tych środków, dlatego 

będziemy robić wszystko, i proszę o ciągły kontakt i interwencje, jeżeli by coś się działo i 

będziemy na bieżąco reagować na to. 

Następnie wniosek z Nadleśnictwa w Łomży przedstawił inspektor UG Krzysztof Pęski, który 

dotyczy lasów ochronnych (Zał. Nr 10). Wyjaśnił, że Nadleśnictwo zwróciło się do Urzędu 

Gminy z prośbą o wydanie opinii przez Radę Gminy na temat zakwalifikowania części 

działek lasów państwowych w tzw. lasy ochronne. Tych działeczek jest na terenie gminy 

około 9,5 ha. Ta opinia nie ma charakteru wiążącego, jest to element procedury, który nie daje 

możliwości jakby zatrzymania tej procedury ani wpływu na to. W związku z tym są dwa 

rozwiązania, albo gmina opiniuje pozytywnie lub negatywnie dane działki, albo przyjmuje 

zgodę milczącą i akceptuje ten projekt. Dotyczy to wyłącznie własności lasów państwowych. 

Wójt Gminy – jeśli Państwo nie mają uwag, to takiej uchwały nie musimy podejmować, co 

będzie znaczyło, że zgadzacie się Państwo, wyrażacie pozytywną opinię na temat tego 

wniosku. Jeśli ktoś po komisjach chciałby się zapoznać z tymi mapkami, bo ma wątpliwości, 

a jeśli nie to uznajemy to za milczącą zgodę. 

Członkowie poszczególnych Komisji nie podjęli dyskusji, nie mieli uwag do tego wniosku. 



Ad. 8) 

W sprawach różnych Wójt Gminy poinformował, że na ostatniej sesji zgłoszone były dwa 

wnioski przez Pana Krajewskiego Eugeniusza i Pana Wasiulewskiego Krzysztofa. Pierwszy 

wniosek – czy Gminę stać na podniesienie wynagrodzenia kierowcy OSP i Pan Wasiulewski 

zapytał, czy możemy złożyć wniosek formalny, żeby przegłosować tą podwyżkę dla 

kierowców OSP. Na pewno wszyscy wiecie, straż pożarna już dawno próbowała zmienić 

wójta, teraz próbuje popsuć relację między wójtem a radnymi, z tego wynika. Ustalanie 

wszelkich wynagrodzeń, podpisywanie umów z podmiotami zewnętrznymi, czy też 

miejscowymi, ustalanie wynagrodzenia dla pracowników, wszelkie tego typu działania leżą 

tylko i wyłącznie w kompetencji wójta, nie rady. Dlatego przykro by mi było, żebyście 

państwo taki wniosek dopuścili pod głosowanie, bo to jest wkraczanie w kompetencje innego 

organu, czyli wójta. Dlatego nie idźmy w tą stronę, bo wyraźnie widać, że ktoś próbuje 

namieszać, pokłócić i popsuć nasze relacje. Ja do tego nie dopuszczę, proszę takie wnioski, 

które dotyczą tylko i wyłącznie kompetencji wójta, nie poddawać pod żadne głosowanie. 

Państwo dali takie upoważnienie wójtowi a my się tłumaczymy z wykonania budżetu. 

Państwo na te cele zabezpieczają środki i w ramach tych środków je rozdysponowuje. Wiem 

ile zarabiają w innych gminach od wójtów, którzy bezpośrednio płacą strażakom. Najwięcej 

zarabiają 800 brutto, i tak zaproponowałem strażakom, do dzisiaj nie mam odpowiedzi. Ale to 

jest ich wyłącznie decyzja, czy przyjmą moją propozycje, czy nie przyjmą. Oni są 

odpowiedzialni za to, żeby kierowcy byli w straży a nie wójt. Wójt nie jest za to 

odpowiedzialny. 

Pan Wójt poinformował, że został wybrany wykonawca na ostatni wywóz osadów z 

oczyszczalni ścieków. Ostatni padło pytanie, czy gmina będzie dalej serwisowała 

oczyszczalnie. Oczywiście, gmina nie może już dalej serwisować tych oczyszczalni, zgodnie 

z naszymi umowami i umową z Urzędem Marszałkowskim. Te urządzenia stają się 

własnością obecnych użytkowników. Natomiast chciałem iść w tym kierunku, że gmina 

będzie organizowała, pomagała w zorganizowaniu przetargu na wywóz osadu, ale 

dowiedziałem się, że gmina nawet w tym nie może brać udziału, bo nie jest to zadanie własne 

gminy. Jeżeli gmina poniesie jakiekolwiek koszty związane z prywatnymi urządzeniami, 

będzie to dyscyplina finansowa. Oczywiście nie zostawię Państwa z tym samych, nie będę 

mógł brać czynnego udziału, ale wszelkie informacje na temat wykonawców czy telefony, 

czy nawet pomoc w zorganizowaniu tego, możecie Państwo na mnie liczyć. Oficjalne urząd 

gminy nie może brać w tym udziału. 

Gosk Leszek – a czy jeszcze można zgłaszać awarie? 

Wójt – trzeba zgłaszać, natomiast od grudnia ustaną wszelkie zobowiązania w stosunku do 

gminy. 

Ogłosiliśmy przetarg na budowę drogi Gosie Otole i do 30 września czekamy na oferty. 

Jesteśmy na liście dofinansowania 50%. Nie jestem zadowolony z tego poziomu 

dofinansowania, dlatego napisaliśmy pismo do premiera Morawieckiego, żeby się pochylił 

nad tym tematem, bo jest to bardzo krzywdzące dla naszej gminy, bo na podstawie wskaźnika 

dochodu na jednego mieszkańca są określane wysokości dotacji. Nie możemy się porównać z 

gminą Zambrów, gdzie tam jest 4 razy więcej mieszkańców i wychodzi na to, że oni są 

biedniejsi od nas. 

Obecnie są sporządzane protokoły suszowe, ponad 300 wniosków zostało złożonych. 

Wybudowaliśmy 4 wiaty przystankowe. 

Pozyskaliśmy środki z Urzędu Marszałkowskiego na straże w wysokości 25 tys. które 

rozdysponowaliśmy na nasze jednostki Kołaki, Krusze i Szczodruchy. 

Będziemy przystępować do programu usuwania folii rolniczych i odpadów z działalności 

rolniczej. Nabór będzie trwał do grudnia. W tym roku przeprowadzimy wszelkie procedury. 

Będą zbierane folie biała, czarna, siatki do owijania, sznurek, opakowania po nawozach. 



Odbyły się wybory uzupełniające w okręgu Nr 9, radną została Pani Wiesława Klimaszewska. 

W 29 września Pani Klimaszewska będzie mogła być zaprzysiężona. 

Rozliczyliśmy termomodernizacje budynku Urzędu i solary i pieniążki wpłynęły już na konto, 

wszystko jest już rozliczone. 

W kilku miejscowościach PGE zaplanowało modernizację słupów. W ramach tej 

modernizacji PGE poinformowało nas, że zostaną zdjęte wszystkie lampy oświetleniowe i 

linie, które łączą te wszystkie lampy. Natomiast, żeby wykonać taką modernizację PGE musi 

uzyskać decyzję lokalizacyjną od wójta. W tej decyzji lokalizacyjnej zawarłem taką 

informację, że wyrażam pozytywną opinię pod warunkiem odtworzenia istniejącego 

oświetlenia drogowego. I sprawa się zamknęła, na razie siedzą cicho, co będzie i jaki będzie 

dalszy ich ruch. Takie przełożenie oświetlenia nie będzie drogo kosztować, natomiast będzie 

to precedensem do roszczeń innych gmin, bo gmina odbudowując takie oświetlenie najpierw 

musi podpisać z PGE umowę na dzierżawę każdego słupa. Tak chcą załatwić nas, ale teraz 

sami się załatwili, bo ja im nie pozwolę na tą inwestycję, a będą musieli przeprowadzić tą 

inwestycję. Natomiast oni teraz myślą w innej formie przeprowadzić tą inwestycję, puścić 

ziemią kable do gospodarstw i to by było bardzo dobre rozwiązanie, słupy z oświetleniem by 

zostały. Teraz jest piłka po ich stronie, nie wiedzą jak z tego wybrnąć, bo było wielkie 

oburzenie, że taki zapis powstał. Proponowałem, żeby poszli z tym do Sądu, żeby Sąd nas 

pogodził, nie poszli do Sądu. Powiedzieli, że jak przegrają, to w całej Polsce ruszy się lawina 

tego typu akcji. 

3 października będzie u nas akcja dotycząca ewakuacji ludności na wypadek wojny z Suwałk. 

Stamtąd pociągiem wyruszy około 100 ludzi. Po drodze część przejmie wójt w jakiejś gminie 

a pozostała część trafia do nas na stację Czachy-Kołaki. Ja muszę przyjąć tych ludzi, stworzyć 

punkt przyjęcia, punkt medyczny. Autokarami przewozimy ich do Rutek, tam przydzielone 

zostaną kwaterunki. Są to tylko ćwiczenia. 

 

Ad. 9) 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego podziękował i zamknął 

czwarte posiedzenie komisji. 

Następnie Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych podziękowała i 

zamknęła czwarte posiedzenie komisji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej podziękował i zamknął piąte posiedzenie komisji. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji podziękowała i zamknęła czwarte 

posiedzenie komisji. 

 

   
        Protokołowała 

 

    Hanna Dąbrowska 

 
 

Przewodniczący Komisji Finansów                     Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury 

   i Rozwoju Gospodarczego                                                  i Spraw Społecznych 

 

      Mariusz Konarzewski                                                                 Jolanta Konopka                                                

 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej              Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

                                                                         

               Leszek Gosk                                                        Emilia Wiśniewska 

   


